
   

 

Districte d’Horta-Guinardó 
Ronda Guinardó, 49 
08024 Barcelona 
 
 

CONSELL D’EDUCACIÓ MUNICIPAL DEL DISTRICTE D’HORTA-GUINARDÓ 
 

 
 
Data: 21 de març de 2024 
  
Hora d’inici: 18h 
 
Lloc: Sala Lluís Companys, seu del Districte d’Horta-Guinardó 
 
Assistents: Aida Sánchez-Pascuala Larrauri (Institut Narcís Monturiol), José Ángel Reguera 

Robledo (Institut Escola Mirades), Gloria Consol Eichler (Escola Estel Guinardó), Aida Leal 

Marco (Institut Escola Coves d’en Cimany), Aitor Hernández Jiménez (Col·legi SAFA-Horta), 

Marta Martínez Casanovas (Escola La Salle Horta), Sandra Entrena Ortega (Escola Virolai), 

César Catalán Royo (Escola de les Aigües), Meritxell Sort (tècnica del Consell), Rafael Llanes 

(conseller d’Educació, GMDPSC), Pablo Ramos (GMDBComú), Jordi Fibla (GMDJuntsXCat), 

Núria Pi (GMDERC-AM), Susana Clerici (GMDPP), Carla Yerbes (GMDVOX), Anna Vera Rigo 

(Consorci d’Educació de Barcelona), Nati Ruiz (EAP Horta-Guinardó), Encarna Vallespí Doliu 

(AVV Horta), Lali Girau Reverte (UGT). 

S’excusen: Miriam Goñi Martínez (Institut Anna Gironella de Mundet), Mònica López (Escola 

Pàlcam), Laura Gallego Estrada (Escola La Salle Horta), Eulàlia Busquets Icart (Escola Arc Iris), 

Joan Sala Quer (Institut Joan Brossa), Carina Gincoff Sagalski (Escola La Salle Horta), Débora 

Carvajal Miró (Escola Font d’en Fargas), Marta Bertrán Tarrés (Dra. UAB), Joan Fontdeglòria 

(Serveis Educatius), Aran Clemente (CCOO). 

 

ORDRE DEL DIA 

 

1. Benvinguda 

2. Nova composició del Consell d’Educació del Districte d’Horta-Guinardó arran de 

l’últim procés electoral 2023-2024 

La tècnica del Consell dona la benvinguda als nous membres electes.  

 

Lectura dels nous membres i sector al qual pertanyen:  

 

- Aida Sánchez-Pascuala Larrauri (Institut Narcís Monturiol): direcció sector públic  
- Miriam Goñi Martínez (Institut Anna Gironella de Mundet): direcció sector públic 
- Jose Ángel Reguera Robledo (Institut Escola Mirades): docent sector públic 
- Iolanda Mallorques Solà (Institut Narcís Monturiol): docent sector públic: RESERVA 
- Juanjo Butron Melero (Institut Escola Coves d’en Cimany): docent sector públic: RESERVA 



   

 
- Gloria Consol Eichler (Escola Estel Guinardó): famílies sector públic 
- Aida Leal Marco (Institut Escola Coves d’en Cimany): famílies sector públic 
- Carlos Cruz Royo (Institut Narcís Monturiol): famílies sector públic: RESERVA 
- Mònica López (Escola Pàlcam): titular sector concertat 
- Aitor Hernández Jiménez (Col·legi SAFA-Horta): docents sector concertat 
- Alfonso Fouce Puerto (Escola La Salle Horta): AFA/AMPA sector concertat 
- Laura Gallego Estrada (Escola La Salle Horta): estudiant sector concertat 
 
Acomiadament dels antics membres que finalitzen mandat el 2023:  

 

- Lluïsa Terrades (Escola Font d’En Fargas): direcció sector públic 
- Lluïsa Llenas Vilallonga (Escola Pau Casals): direcció sector públic 
- Coral Regi Rodríguez (Escola Virolai): direcció sector concertat 
- Sílvia Vidal (EOI): docent sector públic 
- Paloma Llaquet de Entrambasaguas (Escola Virolai): docent sector concertat 
- Martí Gimisó Alonso (Institut Joan Brossa): estudiant sector públic 
- Irene Aznar Güell (Escola La Salle-Horta): estudiant sector concertat 
- Julio Granadero Sabrino (Escola Arc Iris): famílies sector públic 
- Albert Tarancon Rubio (Escola Arc Iris): famílies sector públic 
- Belén Fernández (Fedac-Horta): famílies sector concertat 
 

 I rebuda dels antics membres que es mantenen al Consell i finalitzen mandat l’any 2026: 

 
- Eulàlia Busquets Icart (Escola Arc Iris): direcció sector públic.  
- Marta Martínez Casanovas (Escola La Salle Horta): titular sector concertat.  
- Sandra Entrena Ortega (Escola Virolai): titular sector concertat.  
- Joan Sala Quer (Institut Joan Brossa): docent sector públic.  
- Rosa M. Sánchez Crespo (Escola Virolai): docent sector concertat.  
- César Catalan Royo (Escola de les Aigües): AFA/AMPA sector públic. 
- Carina Gincoff Sagalski (Escola La Salle Horta): AFA/AMPA sector concertat.  
- Débora Carvajal Miró (Escola Font d’en Fargas): PAS sector públic.  
 

3. Control de la sequera 

El Conseller d’Educació, Rafael Llanes, agafa la paraula i informa que, a causa de la sequera que 

s’espera per aquesta primavera i estiu, es certificarà que els arbres de les escoles estiguin sans 

i, en cas que no, es procedirà a la seva tala durant el mes de setembre amb la finalitat d’evitar 

accidents. Tot i que és una competència del Consorci, la idea del projecte parteix del Regidor 

d’Educació, que la impulsa i coordina. El conseller també informa els representants dels 

centres que caldrà que pensin com poden utilitzar els recursos hídrics per tal d’estalviar 

volums d’aigua. Si la sequera persisteix, no es descarten talls. 

 

4. Nova denominació del Consell Educatiu Municipal de Districte 

El conseller d’Educació manifesta que, en virtut de l’article 2 de la llei 1/2024, del 3 de gener, 

de composició del Consell d’Educació de Catalunya, el Consell Escolar de Catalunya passa a 



   

denominar-se Consell d’Educació de Catalunya. Per coherència amb aquest canvi, el Consell 

Educatiu Municipal de Districte s’anomenarà Consell d’Educació Municipal de Districte. 

5. Precs i preguntes 

En primer lloc, es dona la paraula als representants dels grups polítics municipals. 

La representant del GMDPP, Susana Clerici, pregunta per què no hi ha cap membre de l’IES Vall 

d’Hebron al Consell Educatiu. La tècnica respon que no hi va haver cap integrant d’aquest 

centre que presentés candidatura durant el procés electoral. 

Per la seva banda, el representant del GMDJuntsXCat, Jordi Fibla, manifesta que cal escoltar 

tota la comunitat educativa per veure les necessitats del districte i que defensa el model de la 

xarxa concertada. El conseller d’Educació, Rafael Llanes, respon que hi està d’acord, ja que en 

aquests moments es necessita més que mai la col·laboració publicoprivada. 

El representant del GMDBComú, Pablo Ramos, pregunta quina previsió hi ha per al programa 

Protegim les escoles i per a la data del proper Consell d’Educació. Respecte a aquest últim 

punt, el conseller respon que serà com més aviat millor, un cop hagin transcorregut les 

eleccions al Parlament de Catalunya i al Parlament Europeu. Pel que fa a les escoles, el 

conseller indica que a ell li preocupa el Pla Clima, ja que el rendiment escolar es veu afectat si 

la temperatura de l’aula no és l’adequada. Per tant, es treballarà per impulsar la climatització 

als centres. 

 

En segon lloc, es dona la paraula als altres membres del consell. 

Aida Sánchez-Pascuala Larrauri, directora de l’Institut Narcís Monturiol, pregunta per què no 

es realitzen totes les intervencions en català, ja que algunes són en castellà. El conseller respon 

que tant el català com el castellà són llengües oficials de Catalunya i, per tant, tothom pot 

utilitzar lliurement la que decideixi en el ple. 

César Catalan, representant de l’AFA de l’Escola de les Aigües, pregunta per què no es talen ja 

els arbres i per què cal esperar-se al setembre. El conseller respon que matisa la seva 

intervenció anterior i que la tala s’efectuarà des d’ara i, com a molt tard, fins al setembre. 

Aida Leal, representant de les famílies de l’Institut Escola Coves d’en Cimany, exposa que en 

algunes escoles, com que són construccions velles, la calefacció és central. I a l’hivern hi fa 

tanta calor que els nens van amb màniga curta a les aules. El conseller respon que el problema 

climàtic és bastant generalitzat i que l’ideal seria descarbonitzar els centres i posar bombes 

amb aire fred-calent. 

Marta Martínez Casanovas, titular de l’escola concertada La Salle Horta, explica que els centres 

estan rebent molts alumnes nouvinguts i no es disposa de recursos suficients. La situació 

actual és difícil per als docents, ja que no es pot atendre correctament aquest alumnat. El 

conseller afirma que és cert i que cal prestigiar la professió, abaixar ràtios i augmentar la 

inversió en educació. En aquest sentit, centres públics i concertats estan alineats.  

Sandra Entrena, titular de l’escola concertada Virolai, destaca que falten vetlladors a les 

escoles. El conseller hi està d’acord i es reafirma en la necessitat d’invertir un mínim del 6% del 

PIB en educació. 

 

D’altra banda, el representant del GMDJuntsXCat, Jordi Fibla, pregunta a les direccions dels 

centres com han gestionat aquest curs la problemàtica dels telèfons mòbils a les aules. La 



   

Sandra Entrena respon que a l’Escola Virolai el dispositiu mòbil s’utilitza exclusivament quan 

ho diu el professor i amb finalitats didàctiques. A ESO i Batxillerat, se’n fa un ús racional. La 

Marta Martínez explica que a La Salle Horta segueixen una línia semblant. A primer i segon 

d’ESO el mòbil es queda a l’armariet. A tercer, quart d’ESO i Batxillerat, els alumnes el poden 

portar al pati, però se’ls demana que no l’encenguin per donar exemple als més petits. 

 

A continuació, l’Encarna Vallespí Doliu, de l’Associació de Veïns d’Horta, comenta que, el fet 

que tot l’alumnat amb greus dificultats, ja siguin d’aprenentatge, culturals o 

socioeconòmiques, estiguin matriculats als centres concertats del barri, ve donat per 

l’absència d’un institut públic o, millor dit, d’un institut-escola al barri, on es puguin abordar 

conjuntament les problemàtiques dels infants-adolescents. Anima a no centrar-se tant en les 

aules i a mirar cap a fora, en l’educació comunitària. Per això, convida tots els assistents a 

participar a la taula rodona que tindrà lloc el 4 d’abril a les 18h a la Biblioteca Can Mariner, on 

es parlarà sobre la salut i l’educació al barri.   

 

Finalment, davant de la pregunta de la Marta Martínez sobre la composició de la Comissió 

Permanent del Consell, el conseller d’Educació i la tècnica informen a la sala que es constituirà 

més endavant, en un altre moment. 

 

El conseller dona per acabat el Consell d’Educació a les 19:30 hores. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


